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P R O T O K Ó Ł  Nr XLIV/2017 

z obrad XLIV  Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 26 września 2017 roku  

w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej 

 w Blachowni przy Placu Wolności nr 2 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 17
 10

. 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk 

W obradach uczestniczyło 10 radnych, co stanowi 67 % ustawowego składu Rady. 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli:  

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska 

Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz 

Prezes OSiR – Jacek Chudy 

p.o. Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym  

w Blachowni – Ludwik Madej  

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Pracownik Miejskiego  

Ośrodka Pomocy Społecznej – Irena Turbiarz 

Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Informacje międzysesyjne. 

5. Interpelacje radnych.  

6. Opinie Komisji Stałych. 

7. Uchwała Nr 236/XLIV/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej                        

w Blachowni z dnia 03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do 

Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Zielony Wierzchołek Śląska”. 

8. Uchwała Nr 237/XLIV/2017 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej część ul. Wiśniowej w Blachowni. 

9. Uchwała Nr 238/XLIV/2017 w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej 

w Konradowie. 

10. Uchwała Nr 239/XLIV/2017 w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej 

w Blachowni.  

11. Uchwała Nr 240/XLIV/2017 w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej 

w Łojkach. 

12. Uchwała Nr 241/XLIV/2017 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych         

niezabudowanych położonych w Blachowni obręb geodezyjny Brzózka. 

13. Uchwała Nr 242/XLIV/2017 w sprawie w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, 

położonej w Blachowni.  

14. Uchwała Nr 243/XLIV/2017 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Blachownia. 

15. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 
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4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIII. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 

03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „Zielony Wierzchołek Śląska”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej, stanowiącej część 

ul. Wiśniowej w Blachowni. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                          

w Konradowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                        

w Blachowni.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej w Łojkach.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych         

niezabudowanych położonych w Blachowni obręb geodezyjny Brzózka. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                 

w Blachowni.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Blachownia. 

17. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad 

 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady XLIV Sesji przywitała radnych 

i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 10 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości                 

i porządku na terenie Gminy Blachownia. 

 

Wniosek Burmistrza Blachowni o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Blachownia. 

Wniosek został przyjęty większością głosów w stosunku 9 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk przedstawiła zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIII. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych.  
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 

03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „Zielony Wierzchołek Śląska”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej, stanowiącej część 

ul. Wiśniowej w Blachowni. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                          

w Konradowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                        

w Blachowni.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej w Łojkach.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych         

niezabudowanych położonych w Blachowni obręb geodezyjny Brzózka. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                 

w Blachowni.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Blachownia. 

17. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

Porządek obrad został przyjęty w wyniku głosowania: 10 głosów „za”, 0 głosów „wstrzymuje się”, 

0 głosów „przeciw”  

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Ad pkt. 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk prosiła o usprawiedliwienie na dzisiejszej sesji 

Radnego Tadeusza Borka, Radnej Katarzyny Boryckiej, Radnego Tomasza Rećko, Radnego 

Sebastiana Cierpiała. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu 

Komisji w dniu 22 września 2017 roku Radnego Tadeusza Borka, Radnej Katarzyny Boryckiej, 

Radnego Tomasza Rećko, Radnego Sebastiana Cierpiała i Radnego Tomasza Czecha 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie - 10 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji Nr XLIII z dnia 28 sierpnia 2017 roku, został przyjęty jednogłośnie - 10 głosów 

„za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych.  

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radna Irena Popczyk (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radny Tomasz Czech (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków).  

Radna Beata Matuszewska (radna wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przedstawiła informacje o pracy w okresie 

międzysesyjnym (informacje stanowią załącznik do protokołu). 
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Informacje przygotowane przez Referaty Urzędu i Zarząd Mieniem Komunalnym stanowią również 

załączniki do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni Edyta Mandryk przedstawiła informacje o pracy 

w okresie międzysesyjnym. Poza bieżącą pracą pełniła dyżury w biurze Rady oraz uczestniczyła 

w różnego rodzaju spotkaniach: 

 

1. 1 września br. wraz z Radnym Pawłem Pydą i mieszkańcami złożyła kwiaty pod Pomnikiem 

Bohaterów Poległych za Wolność i Ojczyznę upamiętniając 78 rocznicę wybuchu II Wojny 

Światowej.  

2. 2 września br. odbyło się Narodowe Czytanie Wesela Stanisława Wyspiańskiego Bibliotece 

Miejskiej w Blachowni. 

3. Również 2 września uczestniczyła w Pikniku zorganizowanym przez Stowarzyszenie Wyrazów 

Razem. 

4. 3 września br. obyła się XVI edycja Przełajowej Ósemka oraz Zakończenie Lata. 

5. 4 września br. brała udział w uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego w Szkole Podstawowej 

Nr 1 w Blachowni oraz w Gimnazjum w Blachowni. 

6. 9 września br. uczestniczyła w III Pikniku Łojki 2017 zorganizowanym przez Sołectwo Łojki            

oraz Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Ziemi Łojkowskiej. 

7. 20 września br. w Konradowie odbyła się uroczysta Msza Święta związana z obchodami              

100-lecia Kapliczki pod wezwaniem Matki Boskiej Łaskawej. 

8. 23 września br. brała udział w Zakończeniu Lata i Święcie Ziemniaka w Kole Gospodyń 

Wiejskich w Blachowni. 

9. 24 września br. odbył się XI Ogólnopolski Turniej Piłki Nożnej Orlik 2017, którego 

gospodarzem był Klub UKS Orlik Blachownia pod patronatem Rady Miejskiej w Blachowni.  

10. 25 września br. odbyła się Konferencja otwierająca realizację projektu „Rekultywacja 

śródmiejskiego zbiornika Blachownia wraz z zagospodarowaniem otoczenia”, w której również 

brała udział. 

 

Ad pkt. 8 

Radny Cezary Osiński złożył interpelacje w sprawie: 

1. Studium zagospodarowania przestrzennego – zapytał, kiedy zostanie opracowane studium? 

W celu przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego należy jak 

najszybciej opracować studium.  

2. Zamontowania progu zwalniającego na ul. Wspólnej przy Szkole Podstawowej w Ostrowach 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

3. W sprawie lokali mieszkalnych przy ul. Sienkiewicza 16. Mieszkańcy otrzymali 

wypowiedzenia umów najmu. Zapytał czy zostało zawarte porozumienie z mieszkańcami? 

Zapytał czy Gmina posiada dla mieszkańców lokale zastępcze wyremontowane, czy nadające 

się do remontu? 

4. Najemców „Prażynki” – czy po zrewitalizowaniu obiektu wrócą firmy, które prowadzą w nim 

działalność gospodarczą? 

 

Radna Irena Popczyk złożyła interpelacje w sprawie:  

1. Remontu ul. Mostowej w Starej Gorzelni (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

1. Remontu ul. Kopalnianej w Konradowie (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 

Radny Jacek Rogut złożył interpelacje w sprawie sprawdzenia kanalizacji w blokach nr 1, 3 i 5 

w Łojkach i dostosowania jej do obowiązujących przepisów. Ze względu na awarię, która wystąpiła 

w ostatnim czasie (przez kanał główny zostały spuszczane środki chemiczne, których zapach 

przedostawał się do mieszkań).  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Nagłośnienia sali sesyjnej zapytała, kiedy zostanie wykonane? 
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2. Położenia nakładki asfaltowej na ulicy Partyzantów, Księżycowej i Handlowej zapytała, 

kiedy zostaną wymienione rury kanalizacyjne przez Przedsiębiorstwo Wodociągów 

i Kanalizacji w Częstochowie a następnie, kiedy zostanie ogłoszony przetarg? Zapytała 

również czy możemy liczyć na dofinasowanie z tak zwanych schetynówek? Prosiła                    

o wyremontowanie ulic w tym roku.  

 

Radny Jacek Rogut prosił o interwencję w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

w sprawie umożliwienia mieszkańcom ul. Piastów dojazdu do posesji, ponieważ ciężkie samochody 

pracujące przy budowie autostrady niszczą drogę.  

 

Ad pkt. 9 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 03.03.2011 roku                

w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Zielony 

Wierzchołek Śląska”. 

 

Uchwała Nr 236/XLIV/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr 27/VI/2011 Rady Miejskiej                        

w Blachowni z dnia 03.03.2011 roku w sprawie przystąpienia Gminy Blachownia do Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania „Zielony Wierzchołek Śląska” została podjęta jednogłośnie – 9 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych. 

 

Ad pkt. 10 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały                       

w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej, stanowiącej część ul. Wiśniowej                         

w Blachowni. 

 

Uchwała Nr 237/XLIV/2017 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej, stanowiącej 

część ul. Wiśniowej w Blachowni została podjęta jednogłośnie – 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych. 

 

Ad pkt. 11 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały                    

w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej w Konradowie. 

 

Uchwała Nr 238/XLIV/2017 w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                 

w Konradowie została podjęta jednogłośnie – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Ad pkt. 12 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały                    

w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej w Blachowni.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 239/XLIV/2017 w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej                

w Blachowni została podjęta jednogłośnie – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 
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Ad pkt. 13 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały                   

w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej w Łojkach. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 240/XLIV/2017 w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej w 

Łojkach została podjęta jednogłośnie – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję 

się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Ad pkt. 14 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały                   

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych                 

w Blachowni obręb geodezyjny Brzózka. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 241/XLIV/2017 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych         

niezabudowanych położonych w Blachowni obręb geodezyjny Brzózka została podjęta jednogłośnie – 

10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Ad pkt. 15 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały                  

w sprawie w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, położonej w Blachowni.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 242/XLIV/2017 w sprawie w sprawie woli nabycia prawa własności nieruchomości, 

położonej w Blachowni została podjęta jednogłośnie – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 

 

Ad pkt. 16 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały                 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Blachownia. 

 

Radca Prawny Agnieszka Glińska poinformowała, że Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach 

zakwestionował niektóre zapisy Uchwały Nr 234/XLIII/2017 Rady Miejskiej w Blachowni. W celu 

naniesienia poprawek wyszczególnionych w zawiadomieniu o wszczęciu postępowania nadzorczego 

(kserokopia zawiadomienie Nr NPII.4131.1.517.2017 stanowi załącznik do protokołu) przygotowano 

nowy projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Blachownia. 

 

Uchwała Nr 243/XLIV/2017 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku                

na terenie Gminy Blachownia jednogłośnie – 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 10 radnych. 
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Ad pkt. 17 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski 

radnych: 

 

Radnemu Cezaremu Osińskiemu w sprawie: 

1. Studium zagospodarowania przestrzennego odpowiedziała, że opracowanie studium 

zagospodarowania przestrzennego jest możliwe w 2018 roku. Obecnie została opracowana 

aktualizacja studium. Następnym etapem jest zmiana studium zagospodarowania przestrzennego, 

na którą należy zabezpieczyć około 100 tyś. zł w budżecie. Po wykonaniu zmiany studium 

zagospodarowania przestrzennego można przystąpić do opracowania planu zagospodarowania 

przestrzennego.   

Radny Cezary Osiński uważa, że należy znaleźć środki w budżecie na wykonanie studium.                  

Odciągamy w czasie wykonanie planu a coraz więcej jest niepokojących sygnałów dotyczących 

nie tylko Łojek, ale także innych zakładów na terenie gminy.  

2. Zamontowania progu zwalniającego na ul. Wspólnej poinformowała, że wykonanie progów jest 

w trakcie realizacji. 

3. Lokali mieszkalnych przy ul. Sienkiewicza 16 odpowiedział p.o. Kierownika ZMK Ludwik 

Madej i poinformował, że przeprowadził z wszystkimi najemcami lokali indywidualne rozmowy 

informacyjne. Każdy z mieszkańców ma świadomość, że Gmina Blachownia zaoferuje inny lokal 

mieszkalny. W tej chwili jest już pula wolnych lokali mieszkalnych. Natomiast część jest w 

trakcie „uwalniania” w miesiącu październiku lokale będą wolne. Wszyscy mieszkańcy otrzymają 

wypowiedzenia umów najmu ze skutkiem na 31 października br.. Mieszkańcy zostali 

poinformowani, że w przypadku braku do dyspozycji innego lokalu będą mogli mieszkać 

w dotychczasowych mieszkaniach na zasadzie bezumownego korzystania. Z wszystkimi 

uprawnieniami i koniecznością regulowania bieżących opłat. Przyznawane lokale będą 

dwupokojowe.  

Przeprowadzone zostały również rozmowy z dzierżawcami lokali przy ul. Sienkiewicza 15               

nie ma przeszkód, aby na powrót były prowadzone dotychczasowe działalności gospodarcze. 

Szukamy rozwiązań w celu prowadzenia działalności na okres budowy inwestycji.  

Radny Jacek Rogut stwierdził, że mieszkańcy bloku 16 ponieśli nakłady w dotychczasowych 

mieszkaniach np. wyremontowali łazienki. Zapytał, czy przydzielane lokale mieszkalne będą 

przystosowane do zamieszkania, czy będą wymagały remontu kapitalnego?  

p.o. Kierownika ZMK Ludwik Madej odpowiedział, że lokale będą w różnym stanie 

technicznym. Odpowiednio do stanu technicznego będą ponoszone nakłady. Niektórzy 

mieszkańcy chcą wykonać remont we własnym zakresie. Trudno jest mówić na ten temat, 

ponieważ nie znamy stanu technicznego wszystkich lokali.  

Radny Cezary Osiński zapytał ile na chwilę obecną możemy zaoferować lokali mieszkalnych? 

p.o. Kierownika ZMK Ludwik Madej odpowiedział, że mamy trzy lokale a w trakcie 

odzyskiwania jest 7 lokali mieszkalnych. 

  

Radnemu Jackowi Rogut w sprawie: 

1. Umożliwienia mieszkańcom ul. Piastów dojazdu do posesji, poinformowała, że zostanie 

wystosowane pismo w tej sprawie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

2. Sprawdzenia kanalizacji w blokach nr 1, 3 i 5 w Łojkach udzieli odpowiedzi Kierownik Referatu 

Marek Dądela w wolnych wnioskach. 

 

Przewodniczącej Rady Miejskiej Edycie Mandryk w sprawie: 

1. Nagłośnienia sali sesyjnej odpowiedziała, że musimy wygospodarować na ten cel środki              

w budżecie. Jest szansa, że środki będą w tym roku.  

2. Położenia nakładki asfaltowej na ulicy Partyzantów, Księżycowej i Handlowej poinformowała, że 

wniosek złożony na dofinansowanie dróg ze schetynówek otrzymał 12 punktów. Ilość punktów 

jest uzależniona od obiektów położonych przy drogach np. szkoła, ośrodek zdrowia, kościół itp. 

Wojewódzkie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji wykonało dokumentację projektową 

na wymianę wodociągu, obecnie oczekuje na pozwolenie na budowę. WPWiK w pierwszej 

kolejności wykona wymianę wodociągu w ulicach, na które jest zabezpieczone dofinansowanie 
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w budżecie Gminy na położenie nakładki asfaltowej. Gmina postara się w tym roku położyć 

nakładkę i wyremontować ulice, w których Wodociągi wykonają wymianę wodociągu. 

 

Ad pkt. 18 

Wolne wnioski.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk poinformowała, że na poprzedniej sesji 

(28.08.2017 r.) został przedstawiony wniosek Mieszkańca Blachowni w sprawie wszczęcia kontroli 

w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego (kserokopia wniosku w załączeniu do protokołu). 

Złożyła wniosek, aby sprawą zajęła się Komisja Rewizyjna. 

Wniosek został przyjęty większością głosów w stosunku 5 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 8 radnych. 

 

Mieszkanka Łojek poinformowała, że na naszym terenie mieszka ponad 20% ludzi starszych w tym 

wiele osób niepełnosprawnych. 

Wnioskowała o konsultację z lokalną społecznością i rodzinami osób niepełnosprawnych 

o zorganizowanie w Łojkach przy ul. Długiej 30 „Dziennego Dom Seniora” pod nazwą Wigor. Na ten 

cel na terenie województwa śląskiego Ministerstwo Rodziny Pracy i Polityki Społecznej przeznaczyło 

70 mln. zł. Środki można pozyskać z funduszy strukturalnych na utrzymanie. Nie tylko na 

wyposażenie domu, ale również na utrzymanie. Chętnych do pobytu w domu seniora na dzień 

dzisiejszy jest 30 osób. W domach seniora zatrudniony jest psycholog, fizjoterapeuta. 

 

Sołtys Łojek Magdalena Maciążka zapytała czy w regulaminie utrzymania czystości i porządku           

w Gminie zawarty jest zakaz prowadzenia działalności gospodarczej w zakresie zbierania, 

gromadzenia i magazynowania odpadów niebezpiecznych. Na sesji w dniu 5 lipca 2017 r. zostało 

podjęte Stanowisko Nr 2/XLI/2017 Rady Miejskiej w Blachowni dotyczące przygotowania projektu 

uchwały zawierającej przepisy porządkowe dotyczące zakazu prowadzenia działalności gospodarczej 

w zakresie zbierania, gromadzenia i magazynowania odpadów niebezpiecznych i innych niż 

niebezpieczne w bliskiej odległości od zabudowy mieszkaniowej i zakładów produkcji żywności. 

Zapytała czy został przygotowany projekt uchwały?   

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski odpowiedział, że w regulaminie utrzymania czystości 

i porządku nie ma możliwości wprowadzenia zasad zakazu prowadzenia działalności gospodarczej 

w zakresie zbierania, gromadzenia i magazynowania odpadów niebezpiecznych i innych niż 

niebezpieczne w bliskiej odległości od zabudowy mieszkaniowej i zakładów produkcji żywności, 

ponieważ nie byłoby to zgodne z prawem. 

p.o. Kierownika ZMK Ludwik Madej wyjaśnił, że przepisy ustawy o utrzymaniu czystości na 

terenie gmin szczegółowo określają, jakie zasady mogą być wpisane w regulaminie. W naszym 

regulaminie zawarto zasady, które dopuszcza ustawa.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że przed złożeniem wniosku o podjęcie 

stanowiska dotyczącego przygotowania projektu uchwały zawierającej przepisy porządkowe radni 

(wnioskodawcy) wystosowali do niej pismo, na które udzieliła odpowiedzi i wskazała kierunek 

działań. Nie zrozumiałe jest, w jakim celu wnioskowali o podjęcie stanowiska. Prosiła radnych 

o wyjaśnienie tej kwestii. 

Ponadto poparła interpelację Radnego Cezarego Osińskiego dotyczącą podjęcia uchwały 

w sprawie opracowania studium zagospodarowania przestrzennego. 

Sołtys Łojek Magdalena Maciążka zapytała czy został przygotowany projekt uchwały w sprawie 

zakazu prowadzenia działalności gospodarczej w zakresie zbierania, gromadzenia i magazynowania 

odpadów niebezpiecznych? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że nie został przygotowany. 

 

Kierownik Referatu Marek Dądela odniósł, się do zdarzenia, które miało miejsce w Łojkach. 

W dniu 12.09.2017 roku wypuszczona została substancja szkodliwa do studzienki kanalizacyjnej. 

W interwencji uczestniczyła P. Burmistrz, P. Sołtys Łojek, Radny Jacek Rogut, Radny Tomasz Rećko 

Państwowa Straż Pożarna, Ochotnicza Straż Pożarna, Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 

Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna, Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji                  

w Częstochowie. Dzięki pomocy Radnego Tomasza Rećko zlokalizowane miejsce wpuszczania 

https://www.google.pl/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiw6-HkwejWAhVKblAKHdJzByEQFggoMAA&url=http%3A%2F%2Fwww.psse.czest.pl%2F&usg=AOvVaw3q6kPHD1kjWiCoXW6seMQh
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substancji. WIOŚ pobrał do badania próbki substancji. Szczegółowe wyniki badań zostaną podane 

2 października br.. W tej sprawie prowadzone jest postepowanie przez WIOŚ, WPWiK, PSE-E oraz 

Policję. Na dzień dzisiejszy nie ma zagrożenia życia ludzkiego. WPWiK wykonało dwukrotne 

czyszczenie studzienek, które są szczelne i nie ma możliwości wycieku. 

Radny Jacek Rogut wnioskował o przeprowadzenie kontroli instalacji odpływowej w blokach przy 

ul. Długiej w Łojkach, ponieważ w mieszkaniach unosił się fetor substancji wpuszczonej 

do studzienki.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że w tej sprawie prowadzone jest 

postepowanie prokuratorskie. Kanalizacja jest sprawna została wyczyszczona. Mieszkańcy ul. Piastów 

również odczuwali fetor, więc nie jest to wina kanalizacji. Kierownik ZMK rozpozna czy zasadne jest 

sprawdzenie kanalizacji w blokach, ze względu na bezpieczeństwo mieszkańców. 

 

Ad pkt. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła XLIV sesję Rady 

Miejskiej w Blachowni. 

Protokołowała       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik        Edyta Mandryk 


